
Protokół Nr VIII/2019

z sesji Rady Gminy Dobre odbytej w dniu 13 listopada 2019 roku w lokalu
Urzędu Gminy w Dobrem.

Obrady  rozpoczęły się o godzinie 9 05 i trwały do godziny 14 20 .
W sesji udział wzięło 13 radnych zgodnie z załączoną listą obecności .
Radni nieobecni : Wojciech Bogucki , Zbigniew Olko .
Ponadto w sesji udział wzięli :Wójt Gminy , Zastępca Wójta Gminy , Skarbnik Gminy , 
sołtysi z terenu gminy Dobre , radca prawny oraz  przedstawiciel KRUS  w Mińsku 
Mazowieckim.

Do pkt.1. Sesje otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy Pan Waldemar Szymański ,
który powitał wszystkich zebranych , poinformował ,że w sesji udział bierze 13 radnych,
co stanowi 87 % ustawowego składu rady , w związku z tym sesja władna jest do 
podejmowania uchwał.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad / na piśmie w załączeniu/.
Radny K.Wichrowski – wnoszę o dodatkowy punkt jako 4 a/ „Wolne wnioski” lub „Sprawy 
różne”. W innych gminach jest taki punkt , a jeśli nie może być wprowadzony to proszę o 
uzasadnienie.
Radca prawny – zapytania i interpelacje muszą być składane na piśmie , wolne wnioski 
można dodać ,ale musi być bezwzględna większość.
Radna D.Wielechowska – jest pan z KRUS-u , nie ma tego w porządku obrad.
Przew.Rady Gminy – czy jest jakiś problem z tym ,że jest Pan z KRUS-u ? Ogłoszę przerwę
i wtedy będzie spotkanie.
Wójt Gminy – nie rozumiem tej dygresji. Nasza gmina jest typowo rolnicza , KRUS 
chciałby skorzystać ,że dzisiaj jest sesja . My powinniśmy korzystać z obecności 
przedstawiciela KRUS . Gdyby było zaplanowane spotkanie w innym czasie to nikt nie 
przyszedłby. Jeśli radni nie chcą to Pan z KRUS-u nie musi się z nami spotykać.
Przew.Rady Gminy – spotkanie z Panem z KRUS-u będzie jako punkt 1a/.
Radny K.Laskowski – chciałbym doczekać porządku  na sesjach . Nie traktujcie nas jak 
dzieci. Zapraszacie człowieka ,ale nie ma tego w porządku obrad.
Wójt Gminy – Pan z KRUS-u przyjechał z bardzo ważnymi informacjami.
Radny Sł.Wierzba – niech pan nie interpretuje naszych wypowiedzi. Przecież podczas 
przerwy radni mogą wyjść.
Traktujmy Pana poważnie.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli wniosek radnego K.Wichrowskiego o 
dodanie punktu 4a/ Wolne wnioski.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli wniosek Przew.Rady Gminy o dodanie 
punktu 1a / spotkanie z przedstawicielem KRUS-u.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli zmieniony porządek obrad.
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Do pkt.1.a/Przedstawiciel KRUS szczegółowo omówił  temat wypadków w gospodarstwach 
rolnych, przyczyny ich powstawania , skutki oraz procedurę postępowania powypadkowego.
Następnie przeprowadził konkurs  dla osób obecnych na sesji.

Do pkt.2.Informacja o pismach , kt6óre wpłynęły do Rady Gminy.

Pismo z Urzędów Skarbowych dot. informacji o złożonych oświadczeniach majątkowych 
przez radnych Rady Gminy za 2018 rok.
Pisma stanowią załączniki do niniejszego protokółu.

Pismo Wojewody Mazowieckiego informujące o złożonych oświadczeniach majątkowych
złożonych przez Wójta Gminy i Przew. Rady Gminy. Uwag nie zgłoszono .

Pismo mieszkańców Porąb Starych będących właścicielami domów letniskowych 
o obniżenie stawki podatku od nieruchomości  na 2020 rok.
Wójt Gminy – była prowadzona modernizacja gruntów i budynków w 2012 roku .
W tamtym czasie nikt z mieszkańców nie złożył stosownych odwołań .Ani Wójt Gminy , ani
Rada Gminy nie są władne do przekwalifikowania gruntów. Nie możemy indywidualnie 
traktować wybranej grupy mieszkańców. Ja udzielę odpowiedzi na to pismo.

Pismo SIME o umorzenie podatku na 2020 rok.
Wójt Gminy – moja odpowiedź jest negatywna , nie będzie żadnego zwolnienia.

Do pkt.3.Wnioski stałych Komisji z ostatnio odbytych posiedzeń.

Wniosek Komisji BOR , który zostanie odczytany w pkt.6 przy projekcie uchwały.

Do pkt.4.Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami:
Wójt Gminy – 1/od czasu ostatniej sesji przyjąłem 163 interesantów,
2/w dniu 12 września brałem udział w obchodach 80 rocznicy wyb uchu II wojny światowej,
3/w dniu 14 września brałem udział w zebraniu sołeckim oraz  w kolejnych dniach w 
następnych sołectwach,
4/w dniu 29 września odbył się oficjalny obiór boiska przy szkole w Dobrem, 
5/w dniu 1 października wmontowano tablicę pamiątkową na pomniku w Dobrem , udział 
wzięła młodzież i mieszkańcy,
6/w dniach od 4 do 11 października przebywałem na urlopie wypoczynkowym,
7/w dniu 17 października  podpisałem umowę na odbiór azbestu,
8/w dniu 22 października odbył się konwent Wójtów i burmistrzów z terenu powiatu 
mińskiego,
9/w dniu 23 października odbyło się spotkanie z firmą SIME odnośnie dalszej gazyfikacji 
naszej gminy,
10/w dniu 23 października brałem udział w pasowaniu na ucznia w ZSP w Dobrem,
11/w dniu 28 października przybył wykonawca nakładek bitumicznych w Osęczyźnie , 
Adamowie i Rudzie Pniewnik, nie ma postępu w rokowaniach z wykonawcą 
12/odbyło się spotkanie z Prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej Zgoda  w sprawie przejęcia 
przez gminę gruntów od Spółdzielni,
13/w dniu 8 listopada brałem udział w targach turystycznych w Mińsku Maz.
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14/w dniu 11 listopada odbyły się obchody 101 rocznicy odzyskania niepodległości ,
15/wczoraj  odbyło się spotkanie z architektami odnośnie budowy biblioteki gminnej .Będę 
informował o postępach negocjacji . Trzeba  rozbudowywać lokale dla Urzędu Gminy ,
jest konieczność urządzenia archiwum . Mamy za mało miejsca , mamy bariery 
architektoniczne  postaci schodów dla osób , które nie mogą wejść po schodach . 
Mieszkańcy powinni mieć możliwość  swobodnego poruszania się po Urzędzie,
16/w dniu 10 października podpisano II transzę na zbiórkę eternitu,
17/na bieżąco montujemy znaki drogowe i informacyjne,
18/wyremontowano pomnik żołnierzy poległych podczas II wojny światowej, stopniowo 
będziemy remontować kolejne,
19/trwa realizacja budowy wodociągu Poręby Stare , Kąty Borucza,
20/jesteśmy po przetargu na oświetlenie uliczne  w Kątach Borucza i Porębach Starych,
21/wyłoniliśmy firmę do zamontowania pracy do osadów na oczyszczalni ścieków w 
Dobrem,
22/ogłoszono przetarg na dostawę artykułów żywnościowych do stołówki szkolnej,
23/podpisałem dwie umowy na OSA ,
24/zakończyliśmy remont świetlicy w Nowej Wsi , jest to I etap ze środków PSE,
  takie wsparcie otrzymała OSP w Do9brem i Muzeum na zakup doposażenia,
25/trwają prace nad przetargiem Źródła Energii dla Mazowsza , czekamy na rozstrzygnięcie 
przetargu,
26/trwa realizacja umowy dot . pracowni komputerowej  w Dobrem , umowa jest z Urzędem
Marszałkowskim,
27/zakończono realizację zadania dot. MIAS 2019  , świetlica wiejska w Czarnogłowiu,
28/wykonano chodnik w Walentowie , Dobrem ul.Przemysłowa ,ul.Głowackiego łącznie z 
odnową krzyża,
29/zakupiliśmy i zamontowaliśmy przy szkole wyświetlacz prędkości , jest to urządzenie 
bardzo dobre i konieczne,
30/pozyskaliśmy żużel na drogi gminne,
31/po raz trzeci ogłosiliśmy zapytanie ofertowe na zimowe utrzymanie dróg ,
32/kończymy budowę przyłączy  wodociągowych w Czarnogłowiu ,a następnie wchodzimy 
do Kątów Borucza ,sieć główną wykonaliśmy we własnym zakresie,
33/zakupiliśmy  drogę na ul.Witosa , koszt zakupu 15 tys.złotych,
34/ na dzień 26 listopada wyznaczono termin przekazania działek  pod drogę gminną ,
35/w dniu 26 listopada zostanie podpisany akt notarialny na nieodpłatne przekazanie działki 
w Rudzie Pniewnik,
36/ w dniu 15 listopada mija termin składania wniosków suszowych,
37/na terenie gminy działa kilka kół gospodyń wiejskich,

Następnie Przew.Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach , podczas której przedstawiciel 
KRUS-u ogłosił wynikli konkursu i przekazał nagrody.

Do pkt.4a/Wolne wnioski.

Radca prawny – na tle tego punktu powstało wiele wątpliwości . Nie jest to łatwy punkt.
Te kwestie nie są uregulowane w przepisach .
Wolne wnioski nie mogą  stać się zapytaniem lub interpelacją. Wolnym wnioskiem mogą 
być tematy  dot.zaproszeń , podziękowań .
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Radny K.Laskowski – radny , składając pismo musi zatytułować , bo radny nie musi być 
świadomy czy to jest zapytanie czy interpelacja.
Radca prawny – radny powinien zatytułować ,ale ostatecznie liczy się całość i pracownik 
powinien  to odróżnić . Pismo powinno być tak zredago9wane ,aby jasno było wiadomo o co
chodzi.
Radna U.Wróbel – a gdyby w porządku obrad był punkt sprawy różne?
Radca prawny – to jest to samo co wolne wnioski.
Radny K.Wichrowski – inne samorządy jakoś sobie z tym radzą.
Czy jest jakiś wzorzec zapytania i interpelacji ? Jeśli nie , to może trzeba przygotować 
taki wzorzec .
Radca prawny – kwestia  zadawania pytań od publiczności jest zawarta tylko co do raportu 
o stanie gminy. Jest to wyjątek , a nie reguła.
Radny K.Laskowski – czy można składać wniosek powodujący zmianę w budżecie?
Radca prawny – jeśli chodzi o wnioski do budżetu to jest określony termin na ich składanie .
Wnioski składane są tylko i wyłącznie do Wójta Gminy  , jak również po uchwaleniu 
budżetu.. O zmianę może napisać każdy ,ale to Wójt musi dokonać analizy skąd środki. 
Radna D.Wielechowska – jest tu trochę nadinterpretacja , do tej pory był ten punkt i było 
dobrze . Chodzi mi to to ,aby była możliwość dyskusji.
Radca prawny – to nie jest nadinterpretacja , dyskusja i wolne wnioski nie są zabronione , ja 
mówiłem o rozgraniczeniu definicji wolnych wniosków ,a zapytań i interpretacji.
Radna D.Wielechowska- na poprzedniej sesji był punkt zapytania radnych i sołtysów . Ja 
uważam ,że do dnia dzisiejszego nie otrzymałam odpowiedzi . Otrzymałam odpowiedź 
ręcznie napisaną . To znieważenie.
Przew.Rady Gminy – według przepisów , zapytania proszę składać na piśmie .
Radna D.Wielechowska – ja nie zrobiłam nic wbrew przepisom.
Przew.Rady Gminy – my jako radni nie możemy wkraczać w kompetencje  Wójta.
Radny K.Laskowski – gdy otrzymałem odpowiedź  , to o tym ,że jest to z Urzędu , 
świadczyła pieczątka na kopercie. Poza tym pismo było na  papierze jakiejś firmy.
Tak się nie odpowiada . To jest niepoważne , kto to udowodni ,że pismo podpisał Wójt.
Wójt Gminy – oficjalnie powinien Pan złożyć zapytania na piśmie. Tylko moja grzeczność
nakazała mi odpowiedzieć Państwu. Robicie Państwo dramat n ie wiadomo z czego. 
Radny Sł.Wierzba – czy za każdym razem porządek będzie bez punktu wolne wnioski?
Uważam ,że taki punkt powinien być w porządku i proszę o taki punkt.
Radca prawny – art.24 ustawy o samorządzie gminnym daje szerokie uprawnienia radnemu,
który może wchodzić do pomieszczeń , pytać , prosić o dokumenty.
Radny Sł.Wierzba – chciałbym , aby to mieszkańcy wiedzieli co się dzieje, nie będę chodził 
po kilku miejscowościach i udzielał informacji.
Wójt Gminy – jest Pan radnym . Czy ktoś z Państwa nie otrzymał ode mnie odpowiedzi?
Radny Sł.Wierzba – w poprzedniej kadencji , owszem ,Wójt odpowiadał ,ale teraz nie chce 
Pan odpowiadać . To krótkie i łatwe pytania.
Radny K.Laskowski – czy dowodem na to ,że Wójt do mnie odpowiedział  to muszę dać 
pismo do grafologa. Pismo otrzymałem bez pieczątki , na nadruku z jakąś firmą . W każdej 
chwili można tej odpowiedzi wyprzeć się .
Radca prawny – nie wychodźmy tak daleko to tylko sądownie.
Radna U.Wróbel- w sąsiednich gminach nie ma problemu , Pan też jest tam radca prawnym.
Kto będzie recenzował czy pytanie jest za długie czy nie. Niech to będzie uregulowane. 
Mamy kontakt z sąsiednimi gminami.
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Radna H.Wadas – co nie jest zabronione to jest dozwolone.
Bardzo proszę o przywrócenie dwóch punktów . Jak poważny urząd może dać odpowiedź na
piśmie firmującym jakąś firmę. Proszę podchodzić do nas z szacunkiem . Niech to będzie 
zwykła kartka papieru.

Do pkt.4a/Wolne wnioski

Radny Sł.Wierzba odczytał pytania.
Przew.Rady Gminy – to są zapytania , proszę złożyć je na piśmie .
Radny K.Laskowski – punkt widzenia zależy od punktu siedzenia . Kiedyś nazwał mnie Pan
parasolem Pana Wójta , tak , tak było.
Gdyby to zależało ode mnie  to Pan Przewodniczący już dawno nie byłby 
Przewodniczącym. Może kiedyś to nastąpi.
Problemem jest tylko Pan .
Przew.Rady Gminy – nie wnikajmy w to. Ja powołuję się na dziennik ustaw z tego roku .
To nie my wprowadziliśmy przepisy .
Wójt Gminy – z czego robicie problem. Jest możliwość składania na piśmie to składajcie .
Jest jakaś procedura . Przewodniczący rady nie może nic zrobić wbrew przepisom.
Każdy radny może wejść do urzędu  gminy i zapytać  się , są pracownicy  i odpowiedzą  . 
Jest jawność całkowita . Chyba takiej to jeszcze nie było .
Radny Sł.Wierzba – dlaczego są takie podwójne standardy?
Przew.Rady Gminy – było spotkanie Przewodniczących rad z powiatu mińskiego , w innych
gminach nie ma wolnych wniosków.
Radny M.Poławski – ustaliliśmy ,że możemy zadawać pytania , teraz wychodzi na to ,że nie 
możemy . W innych gminach jest punkt wolne wnioski czy zapytania radnych.
Czy nie jest to zabronione , aby pan Wójt odpowiedział na krótkie pytania ?
Raptem coś zmieniamy . Proszę o wyrozumiałość , tracimy czas , do niczego nie doszliśmy .
Proszę ,aby pan Wójt wysłuchał pytań  i jeśli może odpowiedzieć teraz to bardzo proszę,
a jeśli nie to niech odpowie na piśmie lub na kolejnej sesji.
Wójt Gminy – jeśli będą to proste pytania to odpowiem , nie jestem w stanie na niektóre 
pytania odpowiedzieć od razu.
Radny K.Laskowski – składam wniosek ,aby pan Wójt przygotował pełna informację  
dot.fotowoltaiki.
Wójt Gminy – zapraszam do Urzędu , dokumenty są do wglądu .
Radny K.Laskowski – ja chcę, abyśmy  mieli szansę  zapoznania się z tematem . Jest to 
bardzo poważna sprawa.
Wójt Gminy – jeśli Pan ma wątpliwości  to proszę złożyć wniosek do prokuratury , ja 
rozliczyłem wszystkie wnioski , a za pańskiej kadencji nie rozliczono wniosków i utopiono 
pieniądze . Przy pańskich rządach gmina byłaby już dawno utopiona.
Radny K.Laskowski – proszę podać moją wypowiedź ,że chciałem rozebrać szkołę , a jeśli 
Pan nie znajdzie takiej wypowiedzi to proszę mnie przeprosić. To jest po raz kolejny 
zagrywka ,że wkłada Pan w moje usta wypowiedzi , których nie wypowiedziałem. Skoro
tyle rzeczy nie zostało rozliczonych  to gdzie są pańskie doniesienia. To Pan namawia mnie
składania doniesień .
Ten kort , który sobie wybudowałem to raz na nim grałem . Pan co innego mówi, co innego 
robi , co innego słyszy. Proszę przeprosić dyrektora Rastawickiego , że podał nieprawdziwą
liczbę uczniów .
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Przew. Rady Gminy – kto podjął decyzję o budowie nowej szkoły?
Radny K.Laskowski – uważam  nadal ,że było to lepsza decyzja.
Radna D.Wielechowska – uważam ,że emocje poszły za wysoko. Pan Wójt powinie
grzecznie odpowiedzieć. Zawsze będzie coś zrobione nie tak ,ale każdy ma swoje zdanie i 
trzeba je uszanować Po co te dyskusje , nie możemy spokojnie porozmawiać ?
Szacunek należy się każdemu.
Radny M.Poławski – czy jest możliwość negocjacji z Zarządem Dróg Maz. Do doświetlenie 
przejść dla pieszych.
Wójt Gminy – proszę o złożenie tego pytania na piśmie.

Do pkt.5.Informacja Wójta Gminy  Dobre o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Dobre w
          roku szkolnym 2018/2019 .

Radny M.Poławski – organizacja przedszkoli , czy nie było uczniów i wychowanków?
Z-ca Wójta Gminy – powinno być 62 , wkradł się błąd.
Wójt Gminy – sytuacja w maju spowodowała to ,że brakuje nam w budżecie ponad 
317 tysięcy złotych. Nie wyobrażam sobie ,że nie znalazłbym tych środków. Subwencji 
otrzymaliśmy 162 tys. zł. Robimy wszystko ,aby te pieniądze były. W żłobku zabraknie nam
w tym roku 38 tys.zł. Mam nadzieję ,że radni pomogą mi poszukać tych pieniędzy.
Skutki reformy na 2020 rok opiewają na kwotę około 1,9 mln zł . Jaką otrzymamy 
subwencję , nie wiemy.. Na pewno nie zrealizujemy zadań inwestycyjnych .Wybierzemy 
najistotniejsze zadania dla funkcjonowania gminy :oświata , zdrowie . Gdy przejdziemy do 
podatków proszę ,aby Państwo przychylili się do moich propozycji.

Do pt.6.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/298/18 Rady Gminy Dobre z 
dnia   30 sierpnia 2018 roku dotyczącej opłat za pobyt dziecka w żłobku, maksymalnej 
wysokości  opłaty za wyżywienie oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 
od ponoszenia   opłat.

Wójt Gminy – Komisja ma prawo złożyć wniosek , ja również . Wydatki na żłobek ponad 
400 tysięcy , wpłaty od rodziców 90 tysięcy . Zaległości od rodziców na dzień dzisiejszy 
ok.10 tys.zł. Ja Państwu przedstawiłem ceny za żłobek w innych gminach . Stawka 
żywieniowa 5 zł to stawka głodowa . Dlaczego mamy dokładać do żywienia dziecka . Toi 
przekłada się na rodzica . Dziecko musi być prawidłowo żywione.
P.B.Jerzak Dyrektor żłobka – żłobkowa dieta musi być i jest zgodna z wytycznymi Instytutu 
Żywienia. Dzieci otrzymują 4 posiłki . Zależy mi na tym ,aby dzieci otrzymywały dania 
rybne , otrzymują jeden raz tygodniowo , a powinny dwa razy . Dzieci ze żłobka muszą 
otrzymywać  wyżywienie bogate w witaminy , białko i wiele innych produktów.
Wójt Gminy – dwie rodziny zalegają w opłatach , nie wiem dlaczego , rodzic otrzymują 
500 + .
Radna D.Wielechowska – stawka żywieniowa wynosi 5 zł ,ale to nie jest tak ,że za tę stawkę
nie da się wyżywić dziecka . Ceny produktów wzrastały sukcesywnie , dlaczego Pani 
dyrektor nie składała wcześniej informacji o konieczności podwyższenia stawki.. Obiad w 
szkole kosztuje 3,50 zł , żłobek korzysta z tej samej stołówki .
P.Dyrektor żłobka – układając jadłospis trzymam się wytycznych z Instytutu Żywienia . Ja 
chcę korzystać z produktów dobrej jakości . Obecnie dziecko otrzymuje owoce tylko do 
śniadania . Chce podawać owoce do każdego posiłku .Są dzieci ,które proszą o dokładki.
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Radna H.Wadas- czy jest zapis w umowie ,że jeśli rodzice nie wywiązują się z opłat to 
dziecko jest wypisywane?
P.Dyrektor żłobka – tak ,jest taki zapis  , trwały mediacje z rodzicami , rodzice obiecywali,
że wpłacą ,ale tego nie zrobili .
Radna H.Wadas – dodatkowe zajęcia są dodatkowo płatne ,dlaczego jeden rodzic ma płacić 
za rodzica , który nie płaci . Żłobek to nie całodobowa opieka . Czy 10 zł stawki 
żywieniowej to nie jest wygórowana kwota?
Ja wiem jak wygląd zbiorowe żywienie . Ile dziecko  zjada zupy, ryby ,mięsa ?
Ja wiem ,że ryby są konieczne i zdrowe chociaż ostatnio  ryba chyba nie jest najzdrowsza. 
Ponadto ryba zawiera ości , czy dziecku  1 rok czy 1,5 roku należy podać taką rybę.
Przecież dziecko nie zje trzech jabłek  czy kilku sztuk  innych owoców.
Radny Sł.Wierzba- są zaległości w płaceniu  po 5 zł , a nie będzie po 10 zł. Podwyżka 
100 % to dużo.
Wójt Gminy – zajęcia dodatkowe są dobrowolne , to nie przymus . Rodzice wyrazili na to 
zgodę. My też mamy katering  , posiłki przygotowywane są  w szkole , trzeba je przewieźć 
samochodem  , to są koszty .Gdyby kuchnia była w żłobku to nie byłoby kateringu.
Radna H.Wadas – stołówka szkolna nie prowadzi działalności kateringowej usługowej .
Z-ca Wójta – obiad w szkole kosztuje 3,50 zł i budzi to emocje .Obecnie ogłosiliśmy 
przetarg na dostawę artykułów żywnościowych do stołówki . Stawka nie była podwyższana
od kilku lat .Ceny produktów znacznie wzrosły .
Radna D.Wielechowska- dlaczego nie podwyższano stawki ?
Wójt Gminy – nie możemy dokładać do wszystkiego .
Z-ca Wójta – wzrost cen to jest dochód żłobka to jest dochód gminy. Jeśli rodzice zapłacą 
trochę więcej to gmina mniej dołoży .
W informacji oświatowej mamy podane kwoty jakie dokładamy do dziecka w prywatnym 
przedszkolu , nie wyręczajmy rodziców za płacenie i utrzymanie swoich dzieci. Moja
prośba jest taka ,aby spojrzeć na to rozsądnie.
Radny K.Wichrowski -  na Komisji wypracowano stanowisko , nie przeciągajmy dyskusji, 
głosujmy.
Sołtys sołectwa Kąty Borucza- słucham i nie wiem gdzie jestem .Jeśli chodzi o wyżywienie 
to trzeba rozmawiać z rodzicami . Dziecko musi mieć bardzo dobre wyżywienie .
Gmina nie powinna dokładać  do wyżywienia. Katering to zarobkowa sprawa . Trzeba 
uruchamiać stołówki .
Radna U.Wróbel – rodziny , które zalegają z opłatami może nie maja możliwości 
zapłacenia.
Wójt Gminy – te rodziny stać na zapłacenie.
Radny K.Laskowski – ustaliliśmy wnioski na komisji . Z czyjego budżetu opłacana jest 
osoba układająca jadłospis ,a z czyjego gotująca?
Wójt Gminy- są to środki publiczne.
Przew.Rady Gminy – przecież pan Wójt ma prawo składać wnioski.
Radny St.Pawiński – nie wyobrażam sobie ,aby przy obecnych cenach wyżywić dziecko za 
5 złotych .
Radny Sł.Wierzba- jak Pan Wójt traktuje wnioski z Komisji BOR ? Przecież na komisji
ustaliliśmy wniosek.
Wójt Gminy – mam takie prawo i zgłosiłem wniosek .
Radna H.wadas – to jest wielkie nieporozumienie. Przecież na poprzedniej sesji nie 
podjęliśmy uchwały wg .projektu wójta . Jak można głosować ten sam projekt.
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Za wnioskiem Wójta Gminy głosowało 2 radnych , przeciw 11 ,
za wnioskiem Komisji BOR głosowało 11 radnych , przeciw 2 radnych.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę z wnioskiem Komisji BOR 11 głosami za 
przy 2 przeciwnych głosach.
Uchwała Nr VIII/74/19 na piśmie w załączeniu 

Uchwała wraz z wykazem imiennego głosowania do powyższej uchwały zamieszczone są 
na stronie www.gminadobre.bip.net.pl .

Do pkt.7.Podjęcie uchwały w sprawie  określenia stawek podatku od środków transportowych .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 12 głosami za przy 1 głosie przeciwnym .

Uchwała Nr VIII/75/19 na piśmie w załączeniu 

Uchwała wraz z wykazem imiennego głosowania do powyższej uchwały zamieszczone są 
na stronie www.gminadobre.bip.net.pl .

Do pkt.8.Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów obliczania  
    podatku rolnego.

Radny Sł.Wierzba - stawiam wniosek o obniżenie ceny żyta do kwoty 44 złotych .

Jako pierwszy głosowano wniosek Wójta Gminy o obniżenie ceny żyta do kwoty 49 złotych.
Za wnioskiem Wójta Gminy głosowało 7 radnych , przeciw 5 , 1 wstrzymał się od głosu .
W związku z powyższym wynikiem głosowania nie głosowano wniosku radnego 
Sł.Wierzby.

Radni w głosowaniu jawnym  podjęli uchwałę 7 głosami za przy 6 głosach przeciwnych.

Uchwała Nr VIII/76/19 na piśmie w załączeniu 

Uchwała wraz z wykazem imiennego głosowania do powyższej uchwały zamieszczone są 
na stronie www.gminadobre.bip.net.pl .

Do pkt.9.Podjęcie uchwały w s prawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna dla celów 
obliczania    podatku leśnego .

 
Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 11 głosami za przy 1 głosie przeciwnym ,
1 radny nie brał udziału w głosowaniu .

Uchwała Nr VIII/77/19 na piśmie w załączeniu 

Uchwała wraz z wykazem imiennego głosowania do powyższej uchwały zamieszczone są 
na stronie www.gminadobre.bip.net.pl .

http://www.gminadobre.bip.net.pl/
http://www.gminadobre.bip.net.pl/
http://www.gminadobre.bip.net.pl/
http://www.gminadobre.bip.net.pl/
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Do pkt.10.Podjęcie uchwały w sprawie określenia  wysokości stawek podatku od nieruchomości.

Przew.Rady Gminy – proszę nanieść zmianę do pkt.e projektu uchwały.
Radny Sł.Wierzba - zgłaszam wniosek o pozostawienie stawki od budynków mieszkalnych
w wys.0,45zł / m 2.

Jako pierwszy głosowano wniosek Wójta Gminy o stawkę 0,52 zł/m2 .

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli wniosek Wójta Gminy 7 głosami za przy 5 głosach 
przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się.  
W związku z powyższym wynikiem głosowania , nie poddawano pod głosowanie wniosku 
radnego Sł.Wierzby.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 6 głosami za przy 5 głosach przeciwnych i 
2 głosach wstrzymującycyh.

Uchwała Nr VIII/78/19 na piśmie w załączeniu 

Uchwała wraz z wykazem imiennego głosowania do powyższej uchwały zamieszczone są 
na stronie www.gminadobre.bip.net.pl .

Do pkt.11.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/134/09 Rady Gminy w Dobrem  z 
dnia   18 lutego 2009 roku w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania  nauczycieli .

Radna H.Wadas – propozycja Komisji BOR była 80 zł i ja ten wniosek podtrzymuję.

Jako pierwszy pod głosowanie poddano wniosek Wójta Gminy o 50 zł .
Za wnioskiem głosowało 2 radnych , przeciw 10 radnych , 1 radny wstrzymał się od głosu.

Za wnioskiem radnej H.Wadas głosowało 10 radnych , 2 radnych było przeciw , 1 radny 
wstrzymał się od głosu.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 10 głosami za , przy 2 przeciwnych głosach 
i 1 głosie wstrzymującym się.

Uchwała Nr VIII/79/19 na piśmie w załączeniu 

Uchwała wraz z wykazem imiennego głosowania do powyższej uchwały zamieszczone są 
na stronie www.gminadobre.bip.net.pl .

Do pkt.12.Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających na funkcję sołtysa w 
sołectwie Wólka   Kokosia.

Radni w głosowaniu jawny jednogłośnie podjęli uchwałę.

Uchwała Nr VIII/80/19 na piśmie w załączeniu 

Uchwała wraz z wykazem imiennego głosowania do powyższej uchwały zamieszczone są 
na stronie www.gminadobre.bip.net.pl .

http://www.gminadobre.bip.net.pl/
http://www.gminadobre.bip.net.pl/
http://www.gminadobre.bip.net.pl/
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Do pkt.13.Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej 
nieruchomości   gruntowej położonej  w miejscowości Rynia, stanowiącej własność 
Gminy Dobre w drodze   przetargu  nieograniczonego.

Radni w głosowaniu jawny jednogłośnie podjęli uchwałę.

Uchwała Nr VIII/81/19 na piśmie w załączeniu 

Uchwała wraz z wykazem imiennego głosowania do powyższej uchwały zamieszczone są 
na stronie www.gminadobre.bip.net.pl .

Do pkt.14.Podjęcie uchwały wyrażenia zgody na przyjęcie, w formie darowizny, nieruchomości 
gruntowych ,   położonych w miejscowości Dobre gmina DOBRE.

Radni w głosowaniu jawny jednogłośnie podjęli uchwałę.

Uchwała Nr VIII/82/19 na piśmie w załączeniu 

Uchwała wraz z wykazem imiennego głosowania do powyższej uchwały zamieszczone są 
na stronie www.gminadobre.bip.net.pl .

Do pkt.15.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  w Wieloletniej Prognozie  Finansowej Gminy 
Dobre    na lata 2019 -  2029 .

Radni w głosowaniu jawny jednogłośnie podjęli uchwałę.

Uchwała Nr VIII/83/19 na piśmie w załączeniu 

Uchwała wraz z wykazem imiennego głosowania do powyższej uchwały zamieszczone są 
na stronie www.gminadobre.bip.net.pl .

Do pkt.16.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Dobre na 2019 rok.

Radny Sł.Wierzba – tab.1 str.2 „dokumentacja budowy dróg” , o które drogi chodzi ?
Wójt Gminy – Urząd Wojewódzki ogłasza nabór  na drogi , musimy być przygotowani i 
trzeba opracować  dokumentację.
Radny Sł.Wierzba – nie byłoby taniej gdyby przy okazji opracowano dokumentację na drogę
w Jaczewku.
Wójt Gminy – żeby  opracować dokumentację musimy być właścicielami drogi . Chociaż 
nie podzielam poglądu ,że będzie to taniej.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 12 głosami za przy 1 głosie 
wstrzymującym się .

Uchwała Nr VIII/84/19 na piśmie w załączeniu 

Uchwała wraz z wykazem imiennego głosowania do powyższej uchwały zamieszczone są 
na stronie www.gminadobre.bip.net.pl .

http://www.gminadobre.bip.net.pl/
http://www.gminadobre.bip.net.pl/
http://www.gminadobre.bip.net.pl/
http://www.gminadobre.bip.net.pl/
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Do pkt.17.Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji .

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli protokół 12 głosami za , 1 radna nie brała udziału w 
głosowaniu.

Do pkt.18.Zamknięcie sesji .

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy dokonał
zamknięcia sesji.

Protokółowała : Przewodniczący Rady Gminy
Anna Kalinowska

      Waldemar Szymański 


